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VECĀKO AMATPERSONU SANĀKSMES 

protokols Nr. 6 

Norises vieta:       Rīgā, 2024. gada 3. jūlijā 

Ārlietu ministrija 

Sanāksme sākās plkst. 15.00 

 

Darba kārtība:  

 

1. Valsts valodas centra starptautisko tiesību aktu ceturkšņa tulkošanas plāna un 

Latvijas Republikas tiesību aktu pusgada tulkošanas plāna apstiprināšana. 

Ziņo: Valsts valodas centrs 

 

2. Kopš iepriekšējās VAS notikušās Padomes  

Ziņo: ministrijas par savu nozaru Padomēm 

 

13.-14.06. Tieslietu un iekšlietu padome 

17.06. Vides padome 

17.06. Neformālā līderu tikšanās 

18.06. Vispārējo lietu padome (kohēzija) 

18.06. Transporta, telekomunikāciju un enerģētikas padome (transports) 

20.06. Nodarbinātības, sociālās politikas, veselības un patērētāju tiesību aizsardzības 

padome (sociālā politika)  

21.06. Nodarbinātības, sociālās politikas, veselības un patērētāju tiesību aizsardzības 

padome (veselība) 

24.06.-25.06. Lauksaimniecības un zivsaimniecības padome 

24.06. Ārlietu padome  

25.06. Vispārējo lietu padome 

27.-28.06. Eiropadome 

3. Eiropas Komisijas politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

3.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (18.-23. nedēļa) 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

3.2. Par atbildības noteikšanu par “Komisijas ieteikumu par koordinētas īstenošanas 

ceļvedi pārejai uz kvantizturīgu šifrēšanu” (15. nedēļas C(2024)2393, dat. 11.04.2024) 

 

4. Dažādi 

4.1. Par 19. jūnijā Tieslietu ministrijas un Ārlietu ministrijas rīkoto semināru nozaru 

ministriju pārstāvjiem par darbu ar ES jautājumiem. 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

4.2. Par darbu Ungārijas prezidentūras laikā 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

4.3. Par loģistiku Ungārijas prezidentūrā 

Ziņo: Ārlietu ministrija 
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4.4. Ceļa izdevumu uz ES padomēm aploksnes (2025.-2027.g.) 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

5. Citi jautājumi 

5.1. Par 27.-28. jūnija Eiropadomes sagatavošanas procesu 

Ziņo: Satiksmes ministrija 

 

5.2. Par diskusijām VSS par ES jautājumu kompetenču sadali 

Ziņo: Satiksmes ministrija 

 

5.3. Par BEREC mītnes un pakalpojumu sniegšanas līgums 

Ziņo: Satiksmes ministrija 

 

Sēdi vada: I. Levrence, Ārlietu ministrijas valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās 

 

Sēdes locekļi: 

R. A. Garsija, Aizsardzības ministrija 

M. Rone, Ekonomikas ministrija 

G. Strūve, Iekšlietu ministrija 

A. Vahere-Abražune, Izglītības un zinātnes ministrija 

I. Prūse, Klimata un enerģētikas ministrija 

S. Catlaka, Kultūras ministrija 

I. Elksne, Labklājības ministrija 

E. Šimiņa-Neverovska, Satiksmes ministrija 

E. Nagle, Satiksmes ministrija 

K. Pommere, Tieslietu ministrija 

A. Takašovs, Veselības ministrija 

M. Klismets, Viedās administrācijas un reģionālās attīstības ministrija 

I. Baļčūne, Zemkopības ministrija 

S. Kalnača, Valsts kanceleja 

M. Zondaks, Latvijas Banka 

 

Klātesošie: 

Ārlietu ministrija: J. Bērziņš, Z. Rožkalne, L. Krūmiņa, L. Jermacāne, E. Beļauniece, 

G. Bērziņš, A. P. Grasmane, E. Kuriga, D. Putniņa 

Citas iestādes: K. Miščenko, Saeimas Eiropas lietu komisija, S. Draviņš, Ministru prezidenta 

birojs, M. M. Lūse, Nacionālā elektronisko plašsaziņas līdzekļu padome, N. Preisa, Latvijas 

Brīvo arodbiedrību savienība, L. Dombrovska, Valsts valodas centrs 

 

 

1. Valsts valodas centra starptautisko tiesību aktu ceturkšņa tulkošanas plāna un Latvijas 

Republikas tiesību aktu pusgada tulkošanas plāna apstiprināšana. 

 

Nolemj:  

1.1.1. Apstiprināt tulkošanas plānu. 

 

2. Kopš iepriekšējās VAS notikušās padomes 

2.1. Par 24.06. Ārlietu padomi 

Ziņo: ĀM/ L. Jermacāne 

Izsakās: LBAS/ N. Preisa 
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24. jūnijā Luksemburgā norisinājās ĀP, kurā ES ārlietu ministri apstiprināja ES sankciju pret 

Krieviju 14. kārtu, diskutēja par turpmāko atbalstu Ukrainai cīņā pret Krievijas agresiju, 

situāciju Tuvajos Austrumos, Rietumbalkānos, Gruzijā, kā arī Lielo ezeru reģionā. Diskusijas 

par Krievijas agresiju pret Ukrainu sākuma sadaļā notika arī ministru video-formāta tikšanās 

Ukrainas ārlietu ministru D. Kuleba. Ministru diskusijas par situāciju Tuvajos Austrumos 

fokusā bija nepieciešamība rast ilgtermiņa risinājumu un novērst smago humāno krīzi Gazas 

sektorā. Diskusijā par Rietumbalkāniem, dalībvalstis pauda nepieciešamību stiprināt dialogu ar 

Rietumbalkānu reģionu, kuram ir nozīmīga loma Eiropas drošības un stabilitātes nodrošināšanā, 

tostarp nelegālās migrācijas novēršanā. ES ārlietu ministri turpināja 27. maijā uzsākto  diskusiju 

par turpmāko dialogu ar Gruziju.  

LBAS informē, ka jūnija beigās Eiropas arodbiedrību konfederācija uzņēma kā 

dalīborganizāciju Gruzijas arodbiedrību konfederāciju, tādējādi atbalstot Gruzijas arodbiedrību 

Eiroatlantisko kursu. 

 

2.2. Par 25.06. Vispārējo lietu padomi 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

Izsakās: TM/ K. Pommere 

 

2024. gada 25. jūnija Vispārējo lietu padomes sanāksmes Luksemburgā darba kārtībā bija 

sekojoši jautājumi: (1) Direktīva par trešo valstu interešu pārstāvības pārredzamību; 

(2) Savienības vērtības Ungārijā/LES 7. panta 1. punkts; kā arī sadaļā “citi jautājumi”: 

(3) Lietuva informēja par dezinformācijas apkarošanas un stratēģiskās komunikācijas darbību 

kartēšanu; (4) Beļģijas prezidentūra informēja par Eiropas nākotnes progresa ziņojumu; 

(5) notika diskusijas par 2024. gada 27.-28. jūnija Eiropadomes secinājumu projektu. Jautājumā 

par direktīvu kuras mērķis ir mazināt ārvalstu nevēlamo ietekmi uz ES demokrātiskajiem 

procesiem dalībvalstis lielākoties norādīja, ka atbalsta direktīvas mērķus un ir gatavas tālākām 

diskusijām, taču ir aspekti, kas būtu jāuzlabo. Darbs pie priekšlikuma tiks turpināts darba grupu 

līmenī Ungārijas prezidentūras ES Padomē laikā. 

Savienības vērtības Ungārijā (LES 7. panta 1. punkts): vairākas dalībvalstis pauda bažas par 

pamattiesību trūkumiem, vārda brīvības ierobežojumiem, minoritāšu aizsardzību, ar uzsvaru uz 

LGBTQI stigmatizāciju, kā arī mediju neatkarību. 

Sadaļā “citi jautājumi”: (1) informācija par dezinformācijas apkarošanas un stratēģiskās 

komunikācijas darbību kartēšanu; (2) Beļģijas prezidentūra informēja par Eiropas nākotnes 

progresa ziņojumu. Dalībvalstis pauda atbalstu progresa ziņojumam, Eiropas Komisija un 

dalībvalstispauda nepieciešamību  gatavoties paplašināšanās procesam. 

Tāpat tika noturētas Starpvaldību konferences ar Ukrainu un Moldovu par iestāšanās ES sarunu 

atvēršanu, kā arī ar Melnkalni par iestāšanās sarunu posma kritēriju izpildi. 

TM par Direktīvu par trešo valstu interešu pārstāvības pārredzamību. Diskusija notika arī 

26. jūnijā Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda īstenošanas 

padomē. Vēl līdz šīs nedēļas beigām NVO sniedz priekšlikumus. TM turpina darbu pie 

nacionālās pozīcijas izstrādes. 

 

2.3. Par 27.-28.06. Eiropadomi 

Ziņo: MPB/ S. Draviņš 

 

27.-28.06. Eiropadomes laikā tika pieņemti lēmumi par augstajiem ES amatiem, apstiprinot 

Eiropadomes prezidenta amatā A. Koštu, kā arī virzot EK prezidentes amatam U. von der 

Leienu un Augstās pārstāves ārpolitikas un drošības politikas jautājumos K. Kallasu. U. von der 

Leienai un K. Kallasai vēl jāsaņem atbalsts no Eiropas Parlamenta. Eiropadomes ietvaros notika 

diskusija par drošību un aizsardzību, situāciju Tuvajos Austrumos, Eiropadomes secinājumu 

projektu, kā arī ES stratēģiskās programmas projektu. Notika arī atsevišķa līderu viedokļu 

apmaiņa ar Ukrainas prezidentu V. Zelenski.  
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2.4. Par 18.06. Transporta, telekomunikāciju un enerģētikas padomi (transports) 

Ziņo: SM/ E. Šimiņa-Neverovska 

Izsakās: ĀM/ J. Bērziņš, MPB/ S. Draviņš, ĀM/ I. Levrence 

 

Padomes darba kārtībā bija vairāki jautājumi saistībā ar ES Zaļo kursu, notika neformālas 

ministru diskusijas par nākamās EK prioritātēm un budžeta vajadzībām.  

SM jautā par gatavošanos nākamā ES daudzgadu budžeta sarunām, un nacionālās pozīcijas 

izstrādes gaitu, ņemot vērā to, ka arvien vairāk parādās dalībvalstu aicinājumu sagatavot 

kopīgus nepapīrus/pievienoties vēstulēm, kas saistīts ar vajadzībām nākamajā ES Daudzgadu 

budžetā un tam ir nepieciešams mandāts. 

ĀM pateicās ministrijām par iesaisti un diskusijām ekspertu darba grupā par Nacionālās 

pozīcijas izstrādi par ES daudzgadu budžetu pēc 2027. gada. Informē par plānoto diskusiju 

valdībā rudenī. 

 

2.4. Par 17.06. Vides padomi 

Ziņo: KEM/ I. Prūse 

Izsakās: ĀM/ J. Bērziņš, SM/ E. Šimiņa-Neverovska 

 

Pateicas iesaistītajām ministrijām par sadarbību Padomes sagatavošanā. Apstiprināta Dabas 

atjaunošanas regula. Tāpat panākta vispārējā pieeja attiecībā uz ierosināto Zaļuma norāžu 

direktīvu un apstiprināta vispārējā pieeja Augsnes monitoringa direktīvai. Tāpat ministri panāca 

vispārēju pieeju attiecībā uz priekšlikumu pārskatīt Atkritumu pamatdirektīvu. Tika apstiprināti 

secinājumi par 8. vides rīcības programmas vidusposma pārskatīšanu. Notika ministru 

diskusijas par (1) 2040. gada klimata mērķrādītāju un klimata risku pārvaldību un par 

(2) Komisijas paziņojumu par klimatisko risku pārvaldību. 

 

Nolemj:  

2.5.  Pieņemt zināšanai sniegto informāciju.  

 

3. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

3.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (18.-23. nedēļa). 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

ĀM informē, ka 18.-23. nedēļā saskaņoti 84 priekšlikumi.  

 

Nolemj:  

3.1.1. Apstiprināt kompetenču sadali par 2024.g. 18.-23. nedēļas tiesību aktu projektiem. 

 

3.2. Par atbildības noteikšanu par “Komisijas ieteikumu par koordinētas īstenošanas 

ceļvedi pārejai uz kvantizturīgu šifrēšanu” (15. nedēļas C(2024)2393, dat. 11.04.2024) 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

ĀM informē, ka ir panākta vienošanās par atbildības noteikšanu. 

 

Nolemj:  

3.2.1. Noteikt Aizsardzības ministriju kā atbildīgo iestādi par  Ieteikumu par koordinētas 

īstenošanas ceļvedi pārejai uz kvantizturīgu šifrēšanu (C(2024)2393 dat. 11.04.2024.) 

 

3.2.2. Noteikt Viedās administrācijas un reģionālās attīstības ministriju, Izglītības un 

zinātnes ministriju, Satiksmes ministriju, Tieslietu ministriju un Satversmes aizsardzības 
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biroju kā līdzatbildīgās iestādes. 

 

3.2.3. Izglītības un zinātnes ministrijai, Satiksmes ministrijai un Satversmes aizsardzības 

birojam sniegt ekspertīzi Aizsardzības ministrijai un aktīvi iesaistīties Ieteikuma 

izskatīšanas gaitā, tostarp iespēju robežās piedaloties NIS Sadarbības grupas apakšgrupas 

par Kvantizturīgu šifrēšanu sanāksmēs. 

 

3.2.4. Viedās administrācijas un reģionālās attīstības ministrijai sniegt ekspertīzi 

Aizsardzības ministrijai un iesaistīties Ieteikuma izskatīšanas gaitā. 

 

4. Dažādi 

4.1. Par 19. jūnijā Tieslietu ministrijas un Ārlietu ministrijas rīkoto semināru nozaru 

ministriju pārstāvjiem par darbu ar ES jautājumiem. 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: VARAM/ M. Klišmets, VK/ S. Kalnača, ĀM/ J. Bērziņš, LM/ I. Elksne, 

TM/ K. Pommere, SM/ E. Šimiņa-Neverovska, EM/ M. Rone, KEM/ I. Prūse, LB/ M. Zondaks 

 

ĀM informē, ka šī gada 19. jūnijā Ārlietu ministrija un Tieslietu ministrija kopīgi rīkoja 

semināru par darbu ar ES jautājumiem. Seminārs tika organizēts, lai veicinātu darbinieku 

izpratni par ES jautājumu sagatavošanu, pārstāvību, ES politiku ieviešanu un rīcību, pārkāpumu 

procedūrām un tiesvedībām. Dalībnieku lielā skaita dēļ seminārs notika divās sesijās un kopā 

piedalījās vairāk kā 180 cilvēki. VAS dalībniekiem ir izsūtītas arī ekspertu prezentācijas ar 

aicinājumu tās izplatīt kolēģiem, kas piedalījās seminārā vai tam pieteicās, bet darba pienākumu 

dēļ nevarēja to apmeklēt. ĀM vēlas dzirdēt atsauksmes par notikušo semināru un, vai līdzīgus 

seminārus būtu nepieciešams organizēt arī nākotnē, un ar kādu regularitāti? 

VARAM, LM, LB, EM, SM, VK pauž, ka no ekspertiem saņemtas pozitīvas atsauksmes par 

semināru. Ierosinājums šādus seminārus organizēt regulāri, iespējams, reizi gadā. VK aicina 

papildināt saturu ar labo un slikto praksi dokumentu (pozīciju un instrukciju) izstrādē, kā arī 

sniegt praktiskus ieteikumus darbam ar ES jautājumiem. LB piekrīt par labo un slikto praksi, 

aicina rast iespēju jautājumus iesūtīt jau iepriekš. SM uzrunā nepieciešamību rīkot semināru arī 

par ES komitoloģijas jautājumiem, piedāvā apzināt iespējas sadarbībā ar Valsts administrācijas 

skolu, ja tiek veidots kopīgs mācību bloks Valsts administrācijas skolā. 

TM informē, ka pēc pastāvīgās pārstāvniecības ES aicinājuma 18. jūlijā plānots seminārs ar 

pastāvīgās pārstāvniecības darbiniekiem par ES pārkāpuma procedūrām, būs aicinājums iesūtīt 

komentārus pirms tam. 

KEM informē, ka visām valsts pārvaldes iestādēm Valsts administrācijas skolā ir pieejams 

tiešsaistes kurss par klimatu pārmaiņu jautājumiem. Rekomendē to iziet, nesen palielinātas 

grupas. 

 

Nolemj:   

4.1.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju.  

 

4.2. Par darbu Ungārijas prezidentūras laikā 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

Izsakās: VARAM/ M. Klišmets, EM/ M. Rone, KEM/ I. Prūse, LB/ M. Zondaks 

 

ĀM informē, ka turpinot aprīļa VAS uzsākto diskusiju par sadarbību ar Ungārijas prezidentūru 

ES Padomē, ir saņemts aicinājumu šo jautājumu uzrunāt atkāroti. Latvijas interešu aizstāvība ir 

vienlīdz svarīga. Jāņem vērā, ka Ungārijas prezidentūras ES Padomē laiks sakrīt ar 

institucionālā cikla maiņu, pašlaik, pēc Eiropas Parlamenta vēlēšanām, notiks komiteju izveide 

un deputātu izvēle uz amatiem, septembrī notiks Eiropas Komisijas sastādīšana. 

VARAM vēlas pārrunāt jautājumus attiecībā uz plānotajām neformālajām sanāksmēm. 
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EM, KEM un LB informē par plānoto.  

 

Nolemj:   

4.2.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju.  

 

4.3. Par loģistiku Ungārijas prezidentūrā  

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

 

ĀM VAS dalībniekiem ir izsūtījusi Ungārijas prezidentūras sagatavotu prezentāciju par 

loģistikas jautājumiem saistībā ar neformālajiem pasākumiem Ungārijas prezidentūras laikā. 

Vērš uzmanību, ka Latvijas vēstniecība Ungārijā ir neliela, un līdz ar to arī tās kapacitāte ir ļoti 

ierobežota attiecībā uz loģistikas un transporta atbalstu. Ungārijas prezidentūra ir informējusi, 

ka visa informācija par plānotajiem pasākumiem Ungārijā tiks sniegta tieši nozaru ministrijām 

un to delegātiem, un vēstniecības iesaiste informācijas pārsūtīšanā netiek plānota. Vienlaikus 

lūdz kolēģus nozaru ministrijās visos rakstveida kontaktos ar Ungārijas prezidentūru attiecībā 

uz vizītēm Ungārijā pievienot e-pasta kopiju vēstniecībai. Minētā informācija arī tiks izplatīta 

e-pastā VAS dalībniekiem. 

 

Nolemj:   

7.3.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. 

 

 

4.4. Par ceļa izdevumu uz ES padomēm aploksnēm (2025.-2027.g.) 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: ĀM/ J. Bērziņš, ZM/ I. Baļčūne, KM/ S. Catlaka, SM/ E. Šimiņa-Neverovska, 

IZM/ A. Vahere-Abražune, TM/ K. Pommere,  

 

ĀM atgādina, ka pašreizējā situācijā, kamēr nav panākta vienošanās par Ceļa izdevumu 

aploksnes sadali, nav iespējams nākamā gada budžeta plānošanā ministrijām ieplānot ceļa 

izdevumus. Aicina ministrijas rast visiem pieņemamu kompromisa risinājumu. 

ZM vaicā, vai ir jauns piedāvājums kopš pēdējās diskusijas? Norāda, ka savu nostāju pamato 

argumentos. Vienlaikus uzsver, ka ir gatavi turpināt strādāt pie risinājuma. 

IZM piedāvā rīkot ministriju tikšanās, lai rastu risinājumu. 

SM vērš uzmanību uz Latvijas prezidentūras ES Padomē tuvošanos un ar to saistīto ceļa 

izdevumu pieaugumu, kas netieši saistīts arī ar aplokšņu sadalījumu. 

KM, IZM un SM vērš uzmanību uz katras ministrijas specifiku darbā ES Padomes formātos, 

atšķirīgo darba grupu sadalījumu, kā arī norāda uz grūtībām prognozēt darba grupu noslodzi 

vairākus gadus uz priekšu. 

TM piedāvā VAS lēmumā noteikt koleģialitātes principu aplokšņu pārdalē.  

ĀM kā iespējamu risinājumu piedāvā kopā ar VAS lēmumu nostiprināt, ka ĀM reizi ceturksnī 

ziņo par aplokšņu izlietojumu un VAS laika gaitā pārskata sadalījumu. Vēlas risinājumu VAS 

līmenī. 

Nolemj:   

4.4.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. 

 

5. Citi jautājumi 

5.1. Par 27.-28. jūnija Eiropadomes sagatavošanas procesu 

Ziņo: SM/ E. Šimiņa-Neverovska 

Izsakās: ĀM/ J. Bērziņš 

 

Lūdz laicīgi informēt ministrijas par informācijas pieprasījumu nepieciešamību svētku dienās. 
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5.2. Par diskusijām VSS par ES jautājumu kompetenču sadali 

Ziņo: SM/ E. Šimiņa-Neverovska 

 

Lūdz jautājumus, kas saistīti ar ES kompetenču sadalījumu vispirms virzīt izskatīšanai VAS, 

pirms virzīšanas uz VSS. 

 

5.3. Par BEREC mītnes un pakalpojumu sniegšanas līgums 

Ziņo: SM/ E. Šimiņa-Neverovska 

Izsakās: IZM/ A. Vahere-Abražune, LB/ M. Zondaks 

 

Informē, ka BEREC ir jauna vadība. Noslēgts Pakalpojuma līmeņa līgums (SLA) līgums. Pirms 

neilga laika notika ikgadējās sarunas ar BEREC, kurās tika konstatēts, ka ir divi problemātiski 

jautājumi-  Eiropas skolas izveides Rīgā, kā arī darbinieku ID karšu jautājums.  Vienlaikus vērš 

uzmanību, ka pirms Latvija izrāda vēlmi piedāvāt mītnes vietu Rīgā, savlaicīgi ir jāveic 

nepieciešamie mājas darbi, kas ir zināmi un rada izaicinājumus. 

IZM atzīmē, ka nepieciešams kopīgs atbalsts finansējuma piešķiršanai, lai Eiropas skola Rīgā 

varētu tikt izveidota, tā nav tikai IZM atbildība, jo budžets skolas izveidei ir jāmeklē kopīgi. 

LB norāda, uz EK atzinumu ka nepieciešams risināt arī dzīvesbiedru nodarbinātības jautājumu. 

 

 

ĀM informē, ka nākamā VAS plānota 25. septembrī plkst. 15.00 

 

 

VAS protokols saskaņots elektroniski ESVIS-L sistēmā 2024. gada 9. jūlijā. 

Ārlietu ministrijas Valsts sekretāra vietnieces Eiropas lietās p.i.             I. Staņislavska 

 

 

Protokolēja L. Paegle, Ārlietu ministrijas Vispārējo un institucionālo lietu nodaļas trešais 

sekretārs, tel. 67016311 


